
 

         
 
 
 
 
 
 
 
 
Říjen 2011                   Ročník  5                                           Sudický zpravodaj č. 5/2011 
Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty:   

Vážení spoluob čané, 
            
     než jsme se nadáli, je tady podzim. Ale srpen nám ještě ukázal svou vlídnou tvář a poslední 
dny prázdnin se konečně nesly v duchu léta. I když s občasnými bouřkami, třeba zrovna z horka. 
Také zemědělcům se přece jen podařilo sklidit všechnu úrodu obilovin a v dosti hojném počtu, 
ovšem ne už v takové kvalitě, ale určitě jsou rádi, že mají vše pod střechou. Co nám počasí 
nepřineslo v létě, s tím přišlo po prázdninách. Tak krásné září a začátek října, kdy už byl vlastně 
podzim, určitě dlouho nepamatovali. Druhý říjnový víkend již sebou přinesl podzimní počasí  
s ranními mrazíky. 
     Snažím se opět zachytit sled posledních událostí v naší obci.  

     Naši dobrovolní hasiči v letošním roce upustili od dalšího ročníku Sudické lávky, snad se k této soutěži někdy opět 
vrátí. Ale opět si pro nás všechny připravili krásnou akci a to Den otevřených dveří. Mohli jsme tak všichni v sobotu 
20. 8. 2011 strávit příjemné sobotní odpoledne při prohlídce všech prostor hasičské zbrojnice, vyzkoušet si třeba na 
vlastním těle hasičskou výstroj nebo si vyzkoušet dýchací techniku. Kdo chtěl, mohl si zastřílet ze vzduchovky. Děti si 
zkusily stříkat z ruční stříkačky na terče anebo se mohly projet starou stříkačkou taženou koníkem. V hasičárně si 
mohli účastníci prohlédnout spousty fotografií, ať už dobových či historických. Později si mohli prohlédnout i moderní 
vozidla jednotek z Píště a Dolního Benešova a dokonce se v těchto vozidlech i svézt. Samozřejmě, že nechybělo 
velmi bohaté občerstvení - steaky, klobásy či bramboráky. Odpoledne mohli účastníci také spatřit soutěž jednotek 
v řezání dřeva s vítězstvím našeho družstva. Na sedm hodin večer si hasiči připravili cvičný výjezd jednotek 
k hořícímu objektu. Po zaznění sirény vyrazila tři vozidla k hořícímu objektu, kdy cestou museli překonat třeba 
překážku v podobě spadlého stromu přes cestu. Samotné hašení pak proběhlo velmi rychle a všichni protagonisté 
sklidili potlesk nejen nadšených dětí, ale také dospělých diváků. Ani po skončení oficiálních prohlídek nemusel nikdo 
odcházet a mohli posedět u poslechu hudby a pivka či vína.    
     TJ Sokol Sudice připravila pro děti v sobotu 27.8.2011 na hřišti rozloučení s prázdninami. Jelikož bylo velmi horko, 
akce se uskutečnila až od 18.00 hod. To ovšem dětem nevadilo a všechny, které na tuto akci přišly, se zapojily do her 
či soutěží, za které byly samozřejmě odměněny sladkými cenami. Pořadatelé si také připravili občerstvení a tradiční 
kolo štěstí nejen pro dospělé, ale i pro děti. Sice nás později skropil déšť, ale to už nikomu nevadilo a byla to zase 
hezká akce nejen pro děti. 
     Tak a je to tady, opět nám začal další školní rok. Ve škole jsme přivítali nové prvňáčky a i dalšího nového žáka 
z Třebomi. Na začátku školního roku jsme se rozloučili s paní Brigitou Řezáčovou, která odešla na starobní důchod, 
ve škole ale bude vypomáhat při zástupech. Také jsme ve škole přivítali čtyři nové paní učitelky.  Seznam učitelů a 
třídních učitelů včetně dalších informací je zveřejněn na internetových stránkách školy www.skolasudice.cz. 
     Poslední týden v srpnu a na přelomu září nechala TJ Sokol Sudice kompletně zrekonstruovat střechu sokolovny a 
hodin. Rekonstrukci či výměnu krytiny provedla místní firma střechy Kubjatko. A jak říkal předseda Sokola pan Anděl, 
musí se ještě opravit dlažba před budovou sokolovny, aby bylo zázemí na hřišti trochu v pořádku.  
     V neděli 4.9.2011 pořádaly  Samborowice  Dožinky Gminne, gminy Pietrowice Wielkie. Začátek byl v kostele svaté 
Rodiny v Samborowicach , kde proběhla slavnostní mše svatá, u které nechyběly slavnostní koruny všech jedenácti 
obcí celé gminy. Po mši svaté a po obědě pak celou obcí prošel korowod dožynkowy, ve kterém se všechny obce 
představily se svou technikou a slavnostními korunami. Celá obec byla slavnostně nazdobena a v areálu základní 
školy pak probíhal další kulturní program. A že bylo i hezké počasí, tak se letošní dožínky velmi podařily.  
      Ještě bych Vám rád všem trochu vysvětlil separaci (sběr) papíru. Každý z nás by už měl mít doma modré pytle na 
papír. Do těchto pytlů je určen papír, který není zašpiněn různými látkami, mastnotou, potravinami a podobně. 
Kartonový papír by se v menším množství měl natrhat na menší kousky, aby do pytlů lépe vešel, při větším množství 
kartonů, letáků či novin tyto svažte do balíků určených ke sběru. Vše zvlášť, tedy karton zvlášť a tiskoviny taky. To už 
pak nedávejte do modrých pytlů, ale při sběru těchto pytlů tyto balíky vystavte k nim. Sběr bude probíhat současně se 
sběrem plastů.  

Pokračování na str. 2 

www.obec-sudice.cz 
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Ovšem POZOR!  Do žlutých pytlů patří jen plasty a tetrapack. Do modrých pytlů firmy Marius Pedersen pak papíry. 
Pytle, ve kterých budou tyto komodity pomíchány, bu dou naši zam ěstnanci nechávat na míst ě a nebudou je 
odvážet !!! 
     Již v loňském roce se v Sudicích podařilo zrekonstruovat část ulice Luční. Kromě vlastních finančních prostředků 
se zde použily i finance z Moravskoslezského kraje v rámci dotace z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova 
Moravskoslezského kraje 2010. V letošním roce jsme opět žádali o dotaci z obdobného programu, bohužel jsme 
nebyli úspěšní. Přesto se Zastupitelstvo obce Sudice rozhodlo o dokončení rekonstrukce povrchu na ulici Luční           
z vlastních prostředků. Konečně se obyvatelé Sudic a hlavně ulice Luční dočkali a na přelomu měsíců září a října byla 
tato komunikace opravena v délce zhruba dvě stě metrů. Celková oprava II. etapy stála 903.488,00 Kč. Za dalších 
zhruba 77.000,00 Kč se podařilo v obci vybudovat dva odvodňovací žlaby proti přívalovým dešťům, opravit část 
dešťové kanalizace, vjezd na ulici Novou či opravy různých výtluků po obci. Jsme rádi, že se nám podařilo takto 
zpříjemnit život spoluobčanům v naší obci.  
      V září jsme také po naší obci rozmístili šest kusů stojanů se sáčky na psí exkrementy. Na stojanu je i název           
s nákresem, k čemu jsou tyto sáčky zelené barvy určeny. Jsou tedy na psí exkrementy a ne na hraní, trhání a 
rozhazování. Prosím tedy všechny naše slušné spoluobčany, aby nám pomohli s výchovou těch méně rozumných a 
hlavně dětí. Zelené sáčky na těchto stojanech jsou prostě na psí hovínka! Všechny, zatím až na jeden u kluziště, jsou 
v blízkosti odpadkových košů. Prosím proto, abyste tyto sáčky po naplnění zauzlíkovali a vhodili do blízkého koše. 
Moc všem děkuji a doufám, že se tato nová věc osvědčí. 
     Možná jste si také povšimli, že některé kontejnery na sklo změnily svá stanoviště a trochu se schovaly, ať nám tak 
nehyzdí obec a zlepší vzhled celého náměstí. Dva kontejnery od restaurace U zlatého džbánu se přemístily k bytovce 
čp. 38 a ostatní z prostoru mezi autobusovou zastávkou a prodejnou Tempo se zase přemístily za příjezdovou cestu 
k rampě prodejny Tempo. 
     Na oba hřbitovy jsme zakoupili nové plastové popelnice, žlutou na plasty, zelenou na sklo a černou na ostatní 
odpad. Jelikož jsou v blízkosti velkého kontejneru, můžete samozřejmě ostatní odpad vhodit i tam, zvláště když je 
většího objemu.  Vchod na hřbitov římskokatolického hřbitova byl upraven pro snadnější vjezd vozíků a kočárků. Na  
levé schodiště se přidala jedna kostka zámkové dlažby po celé jeho délce.  
     Taky se nám v obci objevily i různé nešvary. Na ulici Zámecké, kde se v letošním roce odvodňovalo pole pod 
bývalým kravínem, se přivezla i hlína. Bohužel si ji někteří obyvatelé této ulice spletli se skládkou biologického 
odpadu a naváželi tam posekanou trávu, listí či ovoce. No a někdo si tam udělal i skladiště sutě a vyvezl tam dlažbu 
ze svého rodinného domku. Naši zaměstnanci dlažbu odvezli a hlína bude později rozvezena na pole. Jen mi je 
divné, že to samotným obyvatelům této ulice nevadilo! 
     Už snad celé léto probíhá čištění koryta Oldřišovského potoka. Tato akce se realizuje pod záštitou Povodí Odry. 
Měli jsme na této akci již několik kontrolních dnů. Dokonce se už vystřídala i firma, která tyto práce provádí. Doufáme, 
že další práce budou probíhat tak, jak bylo na posledním kontrolním dnu domluveno. Akce čištění potoka je rozdělena 
na dva roky, takže je možné, že po dokončení některých úseků se práce zastaví a budou pokračovat v příštím roce. 
     Začátkem října také nastoupila do naší obce firma WALDBAU, která bude provádět opravu břehů Oldřišovského 
potoka od splavu po první most na Angru. Práce by měly být ukončeny v příštím roce.  
     Po dlouhých pěti letech se nám snad podařilo vyřešit hasičské auto. Po různých nabídkách a také prohlídkách 
hasičských aut, dokonce i na Slovensku, se našim dobrovolným hasičům podařilo najít vhodné auto v Čechách. 
Město Votice prodávalo své starší hasičské vozidlo. Naši 
dobrovolní hasiči se na něj byli podívat a také si jej 
vyzkoušeli. Na posledním zastupitelstvu obce bylo 
rozhodnuto o koupi tohoto vozidla. Celková cena činí 
650.000,00 Kč, z toho 150.000,00 Kč z rozpočtu obce a 
500.000,00 Kč z úvěru. 15.10.2011 jsme společně s hasiči 
pro toto vozidlo vyrazili. No a kolem 17.00 hod. jsme 
vozidlo přivezli do Sudic.  Jedná se o vozidlo Liaz Karosa 
CAS K 25-L pro devět osob s nádrží na 2500 litrů vody. 
Vozidlo je již pár let po celkové repasi.  Kromě toho a na 
rozdíl od starého vozidla je vybaveno dvouokruhovým 
systémem brzd, dále navijákem, hydraulickým sloupem 
s osvětlením a tlakovou stříkačkou. Vozidlo je již vybaveno 
novými RZ a zapsáno v Integrovaném záchranném 
systému. Po nějakých technických úpravách a po zaslání 
pojištění z ministerstva, bude vozidlo sloužit našim dobro-
volným hasičům. Přejme jim, aby jim i nám toto vozidlo 
dobře  sloužilo a  zároveň,  aby měli  co  nejméně  výjezdů   Obr. Nové hasi čské auto sudické JSDHO  
k živelným pohromám.  
     V neděli 16.10.2011 proběhlo v Kravařích v chrámu sv. Bartoloměje Setkání chrámových sborů Hlučínska. 
V letošním roce se tohoto setkání účastnilo deset chrámových sborů včetně sboru naší farnosti. Všem, kdo se tohoto 
setkání účastnili, přineslo jistě plno krásných hudebních zážitků. Našemu chrámovému sboru srdečně děkujeme za 
reprezentaci naší farnosti.         Petr Halfar, starosta  
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Poděkování spoluob čanům, spolk ům, organizacím a podnikatel ům 
 
Jako v každém zpravodaji, i v tomto chci na těchto místech poděkovat všem, kteří nám byli 
jakkoliv nápomocni v naší práci, jakýmkoliv oznámením, že někde nesvítí světlo, nehraje rozhlas, 
teče voda nebo neteče atd. Všem, kteří opět neváhali a přiložili ruku k dílu, za jejich pomoc moc 
děkujeme! 
Spoluobčanům 

- za zametání, úklid chodníků a cest, 
- za výsadbu a údržbu zeleně v předzahrádkách a na veřejném prostranství, 
- za hlášení poruch na obecním majetku (veřejné osvětlení, chodníky, kanalizace…), 
- SDH za pořádání Dne otevřených dveří, pomoc při nákupu a dovozu hasičského vozidla a pořádání zkoušky 

strojů, 
- všem spoluobčanům za třídění odpadů, 
- TJ Sokol Sudice za brigády, organizaci akce rozloučení s prázdninami a reprezentaci při fotbalových 

zápasech   
- AVZO za pořádání soutěže ve střelbě - Memoriálu René Vitáska o putovní pohár, 
- Chrámovému sboru za reprezentaci naší farnosti 

Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci akcí v obci a které jsem tady neuvedl, děkuji všem spoluobčanům za 
účast na akcích pořádaných obcí a organizacemi a děkuji i zaměstnancům OÚ za jejich pomoc při organizování akcí 
OÚ, stejně tak zastupitelům obce za pomoc při řízení obce.  

         Petr Halfar, starosta

   
��������������������������������������������������������������������������������������� 
 

 

 
Informa ční centrum záchranné služby Moravskoslezského kraje  

 
 

Územní středisko záchranné služby Moravskoslezského kraje zahájilo začátkem letošního roku provoz 
Informačního centra. Toto středisko poskytuje telefonické a e-mailové informace, doporučení a odpovědi na dotazy 
zdravotnického charakteru občanům našeho kraje.  

Lidé dosud záchrannou službu v případě potřeby získání informací často kontaktovali prostřednictvím netísňových 
linek. Operační střediska jednotlivých územních odborů (okresů) Moravskoslezského kraje však v prvních lednových 
dnech 2011 v souvislosti s přechodem na krajské operační řízení zanikla. Spolu s tímto krokem skončila také možnost 
využívat k dotazům a žádostem o informace netísňových linek směrovaných na tato operační střediska. Záchranná 
služba však vyšla vstříc potřebám veřejnosti a zřídila Informační centrum. Tato služba je dostupná všem občanům, 
především z Moravskoslezského kraje.  
Infocentrum poskytuje široké spektrum zdravotnických a dalších informací netísňového charakteru. Se stavy 
ohrožujícími život by se m ěli ob čané samoz řejmě nadále obracet na tís ňové linky a použít číslo 155 . 

Operátorky infocentra poskytují doporučení při řešení zdravotních obtíží, jako jsou běžná onemocnění a zdravotní 
obtíže, podají konkrétní informace o zdravotních službách v rámci Moravskoslezského kraje a jejich poskytovatelích. 
Informační centrum volajícím poradí, kam se obrátit při potřebě ambulantní lékařské péče, kde je dostupná nejbližší 
lékařská pohotovostní služba, zdravotnické zařízení, lékárna či sanitní transportní služba. Operátorky jsou 
nápomocny také v případech nejasností pokud jde o spádovost zdravotní péče pro občana, postupu při změně lékaře, 
či pojišťovny. Poradí ohledně nutných kroků v případě úmrtí, zodpoví dotazy a požadavky na ohledání zemřelého.  

 V případě potřeby operátorky pracují i s telefonujícími, jež řeší problémy v psychosociální oblasti a poskytnou 
doporučení ohledně dalšího postupu klienta. Předají kontakty na linky důvěry a další psychosociální služby. 
Informační centrum spolupracuje s regionálními pracovišti a organizacemi psychosociálního charakteru. 

Lidé mohou Informační centrum využívat nepřetržitě. Operátorky jsou ob čanům k dispozici čtyřiadvacet hodin 
denn ě, a to v četně víkend ů a svátk ů. Informační centrum je koncipováno jako telefonická služba, prostřednictvím 
čísla 553 777 777. Další možností je e-mailový kontakt: infocentrum@zachranka-msk.cz , kde operátorky odpoví na 
zaslaný dotaz.  

Verner Watzlawik, referent kriz. řízení-KT-ÚSČ 
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     V sobotu 20.8.2011 přijelo do Sudic mužstvo Komárova. Zápas začal opatrně, žádné mužstvo si 
nevypracovalo vážnější šanci. Diváci čekali, které mužstvo dá dřív branku a oživí vývoj utkání. Hrozilo 
se jen z ojedinělých brejků na obou stranách. Poločas ovšem skončil 0:0. Ve 2. poločase se obraz hry 
nezměnil. Při jedné z akcí však v pokutovém území hostů došlo k ruce a naši kopali penaltu. Kalmus 
ovšem tuto výhodu nevyužil a hostující brankář jeho střelu vyrazil. Nakonec si naši mladíci uvědomili 
výhody dlouhých výkopů Kubjatka a jeden z těchto dlouhých balonů David Havranke využil a při útoku 
jeden na jednoho brankáře obstřelil a Sudice se ujaly vedení 1:0. Hra se oživila, ale skóre se 
nezměnilo. Až v závěru Zips prudkou ranou před branku hostí nastřeli hostujícího obránce, od kterého 

se střela odrazila do branky hostí a Sudice zvítězily 2:0 a ujali se vedení naší tabulky.     
     V sobotu 27.8.2011 vyjelo naše družstvo do Pusté Polomi, kde se utkalo s místním B týmem. Počasí bylo 
slunečné, ale větrné. Začátek utkání byl vyrovnaný. Utkání bylo, co se týče faulů, někdy hodně tvrdé. Naši si ovšem 
nevypracovali žádné šance, soupeř všechny míče dohrával. Ani náš brankář nás v tomto zápase nepodržel. Domácí 
se v 1. poločase dostali do vedení 1:0. Naši vyrovnali v 2. poločase po jediné střele mezi tyče domácích, po trestném 
kopu zhruba z 25 metrů, kdy vsítil gól Molnár. Domácí ovšem nic nenechali náhodě a postupně zvýšili na konečných 
3:1. Naši už žádnou ránu mezi tyče domácí branky nenasměřovali, jen ještě Havala mířil ke konci po souboji těsně 
vedle. 
     Další sobotu 3.9.2011 zavítalo do naší obce B družstvo Oldřišova. Pár postřehů z řad diváků, jelikož jsem já nebyl 
na zápase přítomen. V brance se opět objevil D. Kubeša a Kubjatko šel do útoku. Naši byli po celý zápas 
fotbalovějším týmem a soupeř nám po této stránce nestíhal. Pěkné akce zdobily celý zápas až na posledních 15 
minut, kdy někteří hráči Sudic i za stavu 5:1 pro Sudice, neumí udržet své nervy na uzdě a vytvářejí brutální a 
zbytečné fauly, obdobně jako třeba v Pusté Polomi.  V okolních vesnicích se už o nás prý mluví, že jsme horší jak 
v Bělé. Všechny góly daly Sudice, svého prvního hatricku se dočkal David Havranke, po jedné pak dali Kubjatko a 
Schwenzner, za hosty pak dal vlastní gól Kalmus. Sudice tak doma zvítězili 5:1.   
     Pro nás teď netradičně v neděli 11.9.2011 nastoupili naši hráči proti poslednímu družstvu naší skupiny Háji B. 
V odpoledním horku nastoupili naši s Kubešou v brance. Ale první poločas moc práce neměl. Naši si vytvářeli šance, 
ty ale nedokázali využít a domácí také podržel brankář. Jedna ze šancí se v prvním poločase přece jen ujala a 
Havranke dal letos na podzim svůj pátý gól, tentokrát kolenem. Druhý poločas naše zastihl nějaké ospalé, soupeř nás 
zatlačil a paradoxně vyloučení Kalmuse za sražení unikajícího protihráče naše fotbalisty probudilo. Zvýšili aktivitu a 
opět si vytvořili řadu šancí, které ovšem nikdo nevyužil. Domácí se snažili vyrovnat a pomáhal jim i brankář, který 
vybíhal až na půlku. To se mu ovšem stalo osudným. Naši v šestnáctce vybojovali míč, Zips ho vyvezl do pole a 
ranou z vlastní půle zvýšil na konečných 0:2. Tento krásný fotbalový okamžik by se mohl nazvat třeba gólem roku. 
Tato akce byla odměnou pro všechny věrné diváky. Naši se tak po hře zhruba půl hodiny v deseti vrátili do čela naší 
tabulky.  
     V sobotu 17.9.2011 se u nás odehrálo malé derby mezi Sudicemi a B týmem Strahovic. Začalo se dost rychle a už 
ve druhé minutě mohl proměnit první šanci Havranke, který již překonal brankáře, míč ovšem neměl patřičnou razanci 
a dobíhající obránce jej včas odkopl od prázdné branky. Šance se střídaly, naši ovšem měli více ze hry. Až Zips 
krásnou ranou upravil skóre na 1:0, další branku pak přidal hlavičkou Jiří Hartmann, hosté ovšem snížili na 2:1 po 
vydařené střele z dálky. Ve druhém poločase pak skóre zvýšil penaltou Kubjatko na 3:1 a konečné skóre upravil svou 
první brankou střídající Kryštof na 4:1 pro Sudice.  
     V neděli 25. 9. 2011 se Sudice představily v Bělé. Zde vždy vypjatá atmosféra nahrávala domácím. Už ve druhé 
minutě dostal Kryštof žlutou kartu za zbytečný faul uprostřed hřiště, do desáté minuty pak dostal žlutou kartu Molnár 
za debaty s rozhodčím Praskem. Ten ovšem řídil zápas nepřesně na obě strany a až tak prohru Sudic neovlivnil. Naši 
se hned od začátku přizpůsobili hře domácích a také proto prohrávali už 2:0. Za faul na Havalu pak snížil z penalty 
Kubjatko na 2:1. Naši začali kombinovat a hrát svou hru. Velké šance jsme ovšem nevyužili, byly dvě. Jedna skončila 
na tyči a domácí toho využili a gólem do šatny zvýšili na 3:1. Na začátku druhé půle pak dali již čtvrtý gól a o výsledku 
zápasu bylo rozhodnuto. Závěr zápasu opět ovlivnily emoce a zápas se stěží dohrál. Z prvního místa jsme tak klesli 
po prohře v Bělé na třetí místo tabulky.  
     Další sobotu 1. 10. 2011 přijelo do Sudic B mužstvo Bohuslavic, nyní poslední mužstvo tabulky. Naši začali velmi 
dobře a jen vlastní nešikovností, kdy i zkušení útočníci netrefili prázdnou branku, skončil poločas 1:0. Ve druhém 
poločase už ovšem branky padat začaly a soupeř se zlomil úplně. Díky nevyužitým šancím tak naši vyhráli doma 5:1 
a vrátili se na druhé místo za Bělou o skóre. Za velmi dobrou hru si ovšem vítězství zasloužili. Poprvé vedl 
samostatně z lavičky naše mužstvo Milan Komárek. Branky domácích: Havranke 2, Molnár, Zips a Kubjatko.      
     Sobota 8.10.2011 Píšť B – Sudice. Velmi chladné počasí a dosti podmáčené hřiště v Píšti. Začátek pro nás asi 
hodně rychlý, šestá minuta 1:0 pro domácí po našich chybách v šestnáctce, zhruba ve dvacáté minutě jsme už 
prohrávali 2:0. Až v závěru prvního poločasu přišla naše desetiminutovka, kdy naši předčili soupeře ve všech 
směrech, ale ze čtyř výborných šancí nastřelili jen tyč. Ve druhém poločase nám zase patřila desetiminutovka, kdy 
jsme brankami  Zipse a Kubjatka srovnali na 2:2. Bohužel po nesmyslném naběhnutí Havaly do domácího brankáře 
přišla druhá žlutá a vzápětí červená karta.  V oslabení jsme pak dostali ještě dvě branky a prohráli v Píšti 4:2. Zvláště 
mladí hráči, kteří jsou často trestáni kartami, by se neměli bavit s diváky a už vůbec ne při odchodu z hřiště jim 
sdělovat, co si o nich myslí. Měli by se spíše zamyslet nad tím, že oslabili vlastní tým a připravili mužstvo o bodový 
zisk.  V tomto zápase zahrál velmi dobře v obraně Stanislav Kubeša, který svými obranými zákroky zabránil soupeři 
ve vstřelení minimálně dalších čtyř branek.       Dokon čení na str 5.    
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Fotbalové okénko – dokon čení ze str.  4  

 
Sobota 15.10.2011 Sudice – Velké 
Hoštice B. První poločas, který jsem 
neviděl, zřejmě vypadal 
jednoznačně, když Sudice vedly 3:0 
po brankách 2 Havranke a 1 
Kubjatko. Rozhodčí ještě v prvním 
poločase neuznal branku Josefa 
Hartmanna, který se dostal 
k odraženému míči, který se odrazil 
od rozhodčího a vstřelil branku. 
Druhý poločas v chladném počasí již 
tak pohledný nebyl. Nejvíce chyb u 
hráčů byla nepřesná přihrávka a 
k těmto výkonům se přidal i 
rozhodčí, který svými výroky kazil co 
se dalo a udělil tři červené karty. U 
nás Tomáš Kryštof po dvou žlutých 
kartách a oplácení a dvě červené u 
hostí. V závěru ještě navýšil skóre 

utkání hezkou brankou Stanislav Kubeša na konečných 4:0 pro Sudice.       Petr Halfar, starosta 
 
Změny ve vydávání ob čanských pr ůkazů - od 1.1.2012 na Městském ú řadu v Krava řích !!!  
 
Odstávka systému CDBP pro agendu biometrických pas ů v souvislosti s provedením 
obnovy centrálního informa čního systému cestovních doklad ů s biometrickými prvky. 
Od 01.01.2012  se začnou vydávat nové typy občanských průkazů (dále jen e-OP) se strojově čitelnými údaji nebo 
občanské průkazy se strojově čitelnými údaji a s kontaktním elektronickým čipem. 
Žádosti o výše uvedené e-OP se budou podávat pouze na obecním ú řadě obce s rozší řenou p ůsobností, tj. na 
Městském ú řadu v Krava řích. 
O stávající typ občanského průkazu se strojově čitelnými údaji je možné požádat nejpozději do 14.12.2011 , bude-li 
podána žádost u Městského úřadu v Kravařích, příslušného pro vydání občanského průkazu. 
Je-li žádost o vydání stávajícího občanského průkazu podána u nepříslušného obecního úřadu obce s rozšířenou 
působností nebo Matričního úřadu v Sudicích, bude zpracována a stávající typ občanského průkazu bude vydán, 
pokud bude žádost podána nejpozději do 30.11.2011 . 
Plánované technologické odstávky systému CDBP v sou vislosti s implementací e-OP budou: 
17.11.2011 do 21.11.2011 (nebude možné zpracovávat žádosti o biometrické pasy ani nebude možné předávat 
vyhotovené biometrické cestovní pasy) 
23.12.2011 od 16.00 h až do 01.01.2012  !!!!!!!!!  (nebude možné zpracovávat žádosti o biometrické pasy ani 
nebude možné předávat vyhotovené biometrické cestovní pasy). 
Nejzazší termín pro ukončení nabírání žádostí o vydání biometrického pasu je 19.12.2011. Na zastupitelském úřadě 
pouze do 16.12.2011. 
Do 19.12.2011 je možné požádat o zapsání titulu do vydávaného e-pasu. Od 01.01.2012 se tituly do cestovních 
dokladů zapisovat nebudou. 
V době odstávky systému bude možné vydávat pouze cestovní pasy bez strojově čitelných údajů – rychlovka. 
Všechna tato omezení vyplývají z na řízení Ministerstva vnitra v souvislosti se zavedení m elektronických 
občanských pr ůkazů. 
 
 
 
Dne 30. listopadu 2011 dojde k ukon čení analogového vysílání  
 
Dne 30. listopadu 2011 dojde k ukončení zemského analogového televizního vysílání v územní oblasti Ostrava. 
Analogové vysílání bude ukončeno ze všech vysílačů velkého výkonu v dané územní oblasti, tedy z vysílačů 
Ostrava - Hošťálkovice, Frýdek Místek - Lysá Hora, Nový Jičín – Veselský kopec. 
Toto datum vypínání stanovuje nařízení vlády č. 161/2008 Sb., o technickém plánu přechodu zemského analogového 
televizního vysílání na zemské digitální vysílání. Nadále již bude možné přijímat z těchto vysílačů pouze digitální 
televizní vysílání. Kde hledat informace o digitalizaci? • Na webových stránkách www.digitalne.tv  
• Na infolince - 800 906 030 
 

TABULKA 
Rk.  Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 
 1. Štěpánkovice "B" 11 8 1 2 42: 25 25 ( 10) 
 2. Sudice 11 8 0 3 34: 16 24 ( 6) 
 3. Kobeřice "B" 11 7 2 2 28: 19 23 ( 11) 
 4. Komárov 11 7 1 3 26: 25 22 ( 10) 
 5. Bělá 11 5 3 3 28: 19 18 ( -3) 
 6. Pustá Polom "B" 11 5 2 4 31: 23 17 ( 5) 
 7. Velké Hoštice "B" 11 5 2 4 26: 21 17 ( -4) 
 8. Píšť "B" 11 3 6 2 27: 23 15 ( -6) 
 9. Dobroslavice 11 4 1 6 16: 23 13 ( -8) 
 10. Strahovice "B" 11 4 1 6 13: 26 13 ( -5) 
 11. Oldřišov "B" 11 3 2 6 22: 22 11 ( -1) 
 12. Budišovice 11 3 1 7 16: 29 10 ( -5) 
 13. Bohuslavice "B" 11 2 0 9 15: 29 6 (-15) 
 14. Háj ve Slezsku "B" 11 1 2 8 14: 38 5 ( -7) 
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7. Prajzská pou ť do Rud u Raciborze - ohlédnutí 
    

Pro mnohé poutníky, a to i ze Sudic, není poutní místo v Rudách nedaleko Raciborze v Polsku neznámé. V 
letošním roce se uskutečnila v sobotu 24. 9. 2011 již 7. Prajzská pouť do Rud u Ratiboře k Panně Marii Pokorné. 
Vrcholem pouti byla slavnostní poutní mše svatá v bazilice minor, kde hlavním celebrantem byl  P. Alfred Volný, 
představený Teologického konviktu v Olomouci. Při mši byla provedena Missa G-dur F. Schuberta v interpretaci 
smíšeného pěveckého sboru a orchestru P. Cypriána Lelka z Dolního Benešova. 

Posláním Prajzské poutě do Rud, které jsou Mariánským poutním místem, je navázat na existenci obdobných 
poutí, které byly přerušeny historicko-politickými událostmi a opětovně se napojit na tyto tradice a podpořit 
duchovnost a integritu hlučínských občanů. V Rudách, které leží zhruba 17 km od Raciborze ve směru na Gliwice, je 
bývalý cisterciácký klášter, poslední sídlo ratibořského knížete. Organizátoři poutě chtějí rovněž poukázat na význam 
cisterciáckého řádu v dějinách našeho regionu, na jeho vliv při kulturním a hospodářském rozvoji této oblasti a 
propojení s ostatními evropskými regiony.  

O původu a vzniku obnovení putování na poutní místo našich předků nám napsal hlavní iniciátor této poutě 
MVDr. Jindřich Koska z Dolního Benešova.“  Tyto poutě byly 
v minulosti tradiční a až postavením hranic a jejich pevným 
střežením, bylo vše zmařeno. Stejně jako poutní místo, které 
bylo příchodem Rudé armády zcela zdevastováno a 
vypáleno. Pak odsunem obyvatelstva německého původu a 
nahrazením obyvatelstvem polského původu došlo k obnově 
kostela, celý další komplex budov byl ruinou. Při návštěvě 
tohoto místa z důvodu zmapování děl sochaře Jandy, který je 
rodákem z Darkoviček a má v Rudách dvě sochy Panny 
Marie, došlo na setkání s mladým knězem Janem, který 
dostal za úkol tuto ruinu povznést na místo, které by se stalo 
místem setkávání a duchovním centrem nově vzniklé gliwické 
diecéze. Slovo dalo slovo a došlo k uskutečnění výstavy děl 
Jandy a Bochenka, tehdy ještě v ruinách a s tím došlo k 
obnovení těchto poutí z našeho regionu. Tak vznikla první 
Prajzská pouť. Dohledaly  se rovněž  dokumenty  potvrzující  
čilé kontakty cisterciáckých mnichů z Rud s Dolním Benešo-  Obr. Kostel a klášter v Rudách (Zdroj Wilkipedia, 
vem, kde převzali patronát   nad Bratrstvem sv. Josefa a rov-           http://creativecommons.org/licenses/by-sa/3.0/)    
něž  byli  v  úzkém k ontaktu  s  jezuity  z  Opavy.  Na Dolním  
náměstí v kostele sv. Vojtěcha (bývalý jezuitský komplex) je kopie obrazu Panny Marie Pokorné. Určitě takových 
příkladů by se našlo i v jiných obcích.  Z této prvotní akce vznikl takový nepsaný závazek tuto pouť dále organizovat a 
snažit se o její rozšíření. Snad se to daří. To místo si to určitě zaslouží. Dá li Pán Bůh, bude pokračování”.  Trochu si 
jen posteskl nad tím, že zatím neuspěl u starostů Hlučínska o možnost zdokumentování poutě pro TV Hlučínsko, 
když, jak uvedl: “je to přece akce celého Hlučínska, ne moje”. V tomto měl pravdu, neboť poutě se zúčastnilo zhruba 
přes dvěstě poutníků z mnoha obcí Hlučínska.          -oú- 
 
Stavební ú řad Kobe řice informuje o zkvalitn ění služby ob čanům 
 
V rámci zkvalitňování služeb Stavebního úřadu Kobeřice, byla v prvních dnech měsíce října 2011 zprovozněna služba 
e-UtilityReport pro veřejnost, která slouží k automatickému vygenerování žádosti o vyjádření k existenci sítí 
jednotlivým správcům sítí. Služba je zřízena pro správní území Obecního úřadu Kobeřice, stavebního úřadu a 
zahrnuje tato katastrální území: Kobeřice ve Slezsku, Hněvošice Rohov, Sudice, Třebom. 
Služba umožňuje veřejnosti podání žádosti o vyjádření k existenci inženýrských sítí jejich správcům prostřednictvím 
odkazu webového portálu obce: http://cz.mawis.eu/ou-koberice/ .  
Žádost je vytvořena žadatelem prostřednictvím webové aplikace na mapovém serveru "MAVIS", který provozuje 
poskytovatel služby. Do webové aplikace je žadatel přesměrován odkazem z webového portálu obce do aplikace pro 
podání žádosti ve správním území příslušného stavebního úřadu. 
Žádost ve standardizovaném formátu a s jednoznačnou lokalizací zájmového území je aplikací e-UtilityReport 
vygenerována pro příslušné správce inženýrských sítí a připravena k rozeslání svépomocí (poštou nebo osobně) 
nebo automaticky elektronickou formou těm správcům inženýrských sítí, kteří jsou příjemci elektronických žádostí      
e-UtilityReport. 
V rámci služby je vytvořen a udržován tzv. "registr správců", což je seznam správců technické infrastruktury, jejichž 
sítě, zařízení nebo oblasti zájmů se mohou nacházet v působnosti příslušného stavebního úřadu v katastrálních 
územích definovaných jednotlivými správci.  
Služba e-UtilityReport je dostupná na území v rozsahu působnosti příslušného stavebního úřadu a přístup ke službě 
je veřejný. Provoz služby e-UtilityReport je nepřetržitý. Případné výpadky služby jsou možné v závislosti na fungování 
sítě Internet. Plánované odstávky služby jsou vždy uveřejněné s předstihem na příslušné stránce určené pro vstup ke 
službě e-UtilityReport. Podání žádosti o vyjádření k sítím zvládne každý. Jednotlivé kroky jsou uvedeny na stránkách 
www.koberice.cz, stavební úřad.   
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 Výstava hrozn ů Slezska  
    V páteční podvečer 16. září se otevřely zámecké prostory ve Velkých 
Hošticích návštěvníkům již 16. ročníku výstavy hroznů Slezska. Pořadatelem 
byla tradičně Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Velké 
Hoštice, která v letošním roce přizvala ke spoluorganizátorství i naši Místní 
akční skupinu.  Pozvání jsme rádi přijali, protože předchozí ročníky této výstavy 
byly hojně navštěvovány a my se máme po dvou letech aktivní činnosti čím 
prezentovat. Na výstavu se sjeli nejen obyvateli Hlučínska, ale i pěstitelé a zájemci o víno a zahrádkaření z celého 
Opavska, Slezska a také zde bylo mnoho účastníků z polské strany našeho regionu.  
     Prezentaci jsme připravili v nádherně naaranžovaném sále barokního zámku. Při slavnostním zahájení výstavy 
vína představil naší činnost pan Josef Teuer, předseda Místní akční skupiny Hlučínsko. Výklad doplnila manažerka 
sdružení paní Dagmar Quisková. Návštěvníci měli možnost individuálního zhlédnutí našeho propagačního DVD a 
realizaci všech tří Výzev  a jejich aktuální 
stav. Realizaci projektů dokumentovala 
sada fotografií úspěšných žadatelů. 
Návštěvníků, kteří  projevili zájem o 
činnost Místní akční skupiny Hlučínsko, 
bylo mnoho, jejich zaujetí nás mile 
překvapilo a podpořilo nás do dalšího 
období. 
      Možná, že uvolněnost, zájem a 
přátelské prostředí bylo způsobeno nejen 
zámeckou atmosférou, ale i degustací vína 
a burčáku. Toto jsme nezjišťovali, ale 
v každém případě znamenala naše účast 
na této akci několik příjemně strávených 
dnů. Návštěvníci byli skvělí, hlavní 
organizátoři ze Svazu zahrádkářů vysoce 
profesionální a nám nezbývá než 
poděkovat za jejich pozvání na tuto akci. 
Děkujeme za možnost podílet se na tak 
tradiční akci, jakou výstava hroznů Slezska 
bezesporu je. A přejeme Základní organizaci Českého zahrádkářského svazu Velké Hoštice mnoho dalších 
úspěšných ročníků. 
Na našich stránkách www.mashlucinsko.cz - sekce Fotogalerie  máte možnost nakouknout na 16. výstavu hroznů 
Slezska. 
 
Významná výro čí Charity Hlu čín 
    Čtvrteční odpoledne 15. září 2011 patřilo oslavám dvou významných výročí Charity Hlučín. A že bylo co oslavovat 
– 20ti letou existenci Charity Hlučín a zároveň 10 let od vzniku Domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích. A protože 
Charita Hlučín je členem Místní akční skupiny Hlučínsko (což považujeme za velkou čest), rádi se přidali k oslavám 
také zástupci naší Místní akční skupiny. 
     Oslavy slavnostně zahájil současný ředitel Charity Hlučín pan Lukáš 
Volný. Mezi významnými hosty, kteří přijali pozvání na tuto významnou 
akci, nechyběli např. biskup pan František Václav Lobkowicz (na 
fotografii), zástupkyně Diecézní charity ostravsko-opavské paní Kristina 
Stozsková, starosta obce Ludgeřovice pan Daniel Havlík a spousta 
dalších. Velmi milého přijetí se dostalo rovněž bývalé ředitelce paní 
Martě Porubové, a také dalším dvěma lidem, kteří se velkou mírou 
zasloužili především o vznik Domova sv. Mikuláše - paní Kristině 
Císařové a panu Rychlému z Hrabyně.  
     Pod modrou oblohou a hřejivým sluncem se střídaly pozdravy, 
blahopřání a požehnání hostů celé Charitě Hlučín, která si vše plně 
zaslouží za svou příkladnou, dlouholetou činnost. Klienti Sociálně 
terapeutické dílny se prezentovali svými originálními výrobky, které bylo možno si zakoupit. Součástí oslav bylo 
skvělé občerstvení, prohlídka Domova sv. Mikuláše, tipovací soutěž a možnost zhlédnutí filmové prezentace 
dokumentující historii vzniku Domova sv. Mikuláše. V kulturním bloku se představila lidově folková skupina mladých 
lidí z Jablůnkovska – Lipka a na akordeon zahrál klient Sociálně terapeutické dílny pan Max. 
     Přátelská atmosféra, příjemní lidé, prostě nádherně strávené odpoledne. Děkujeme za pozvání. 
     A na závěr chceme popřát do dalších let všem pracovníků Charity plno síly, empatie a nadšení pro práci v tak 
obtížné sféře činnosti, jakou je pomoc druhým lidem. Prosím, vydržte.    Domov sv. Mikuláše 
   
 Více fotografií je ke zhlédnutí na www.mashlucinsko.cz -  sekce Fotogalerie   
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Andělský jarmark v Glubczycích 
      V neděli 2. října za slunečného podzimního počasí pořádala naše polská 
partnerská Místní akční skupina – LGD PŁASKOWYŻ DOBREJ ZIEMI již druhý 
ročník Andělského jarmarku v okresním městě Glubczyce. A protože naše 
spolupráce s touto organizací se vztahuje také na všechny oblasti kulturního 
života, přijala MAS Hlučínsko pozvání k účasti na této akci. 
     Program, který jsme přeložili do češtiny a poslali všem obcím, nabízel 

zajímavě strávený den. Pozvánku na dopolední mši obdržely včetně programu také téměř všechny farnosti našeho 
regionu. Sami jsme byli zvědaví, co vše si máme představit pod pojmem andělský jarmark.  
     Po dopolední mši ve františkánském kostele následovalo požehnání sv. Františkem zvířatům. Průvod, který prošel 
od kostela na hlavním náměstí v Glubczycích, se zastavil před nádhernou dominantou okresního města, kterou je 
nově vybudovaná radnice podle starých plánů. Součástí radnice je i Okresní Muzeum Ziemi Głubczyckiej. Jako 
symbol pro zvířecí požehnání bylo vedeno v čele průvodu telátko, za ním následovali účastníci průvodu se svými 
mazlíčky. Vedle pejsků a kočiček jsme mohli vidět také morče a papouška. Zvířatům po krátké modlitbě požehnal 
františkánský kněz za spoluúčasti našeho faráře z farnosti Sudice a Třebom, pana Mgr. Lucjana Jana Lasoně. Další 
program se odehrával na náměstí a v prostorách radnice. Soutěže s tématikou anděl se však k naší smůle mohli 
zúčastnit pouze obyvatele polského okresu. Dva zástupci naší Místní akční skupiny, a také pan farář Lasoń, byli 
nominováni do hodnotících komisí pro soutěžní produkty a svých úloh se všichni zhostili velice zodpovědně. Bohatý 
kulturní program provázel návštěvníky jarmarku až do večerních hodin. Pro zájemce bylo po celý den otevřeno 
Okresní muzeum, odvážlivci mohli vystoupat na radniční věž a rozhlédnout se do širokého okolí. 
     A čím se prezentoval náš region prostřednictvím Místní akční skupiny Hlučínsko? Samozřejmě nemohl chybět 
gurmánský klenot našeho regionu – hlučínský koláč. I když jsme oslovili několik organizací pro prezentaci našeho 
Hlučínska, iniciativy se nakonec chopil Klub seniorů z Velkých Hoštic za podpory místního obecního úřadu. Zástupci 
hoštických seniorů nabídli vlastnoručně upečené koláče s tvarohem, mákem a povidly. V nabídce byla také vynikající 
tlačenka pana Vitáska, minizákusky pani 
Pudové a originální marcipánové figurky 
paní Tomíčkové. Zpestřením byla také 
nabídka výrobků klientů terapeutické dílny 
Charity Hlučín. Náš stánek s celou svou 
nabídkou byl neustále obklopen zájemci a 
troufáme se říct, že touto prezentací se náš 
region nesmazatelně zapsal především do 
žaludků našich sousedů. 
     Rádi bychom veřejně poděkovali za účast 
a prezentaci všem seniorům z Velkých 
Hoštic a domácím výrobcům, kteří se na 
prezentaci podíleli. Dík patří také Charitě 
Hlučín za poskytnutí výrobků svých klientů. 
Veliké poděkování patří také panu faráři 
Jasoňovi. Jeho přítomnost na celé akci 
dodala v očích návštěvníků důstojnosti 
našemu regionu. 
   Více fotografií je ke zhlédnutí na našich 
webových stránkách www.mashlucinsko.cz v naší sekci Fotogalerie.      Vaše MAS Hlučínsko. 

 
������������������������������������������������������������������������������������������������������������    

 
Okrsková zkouška stroj ů 

 
V neděli 23. října 2011 od 9.30 hod. se v Sudicích na 
napuštěném kluzišti konala Okrsková zkouška strojů   jedenácti 
okrsků. Na zkoušce se tak setkali dobrovolní hasiči jedenácti 
obcí Hlučínska. Jednotky dobrovolných hasičů přijely se svou 
technikou, komisi museli předvést jak vzhled, tak funkčnost své 
techniky. Samozřejmě došlo i na vyzkoušení všech čerpadel, 
plovoucích čerpadel, kalových čerpadel a samozřejmě i vozidel. 
Zkouška se provádí každý rok a musí jí projít všechny stroje 
všech jednotek dobrovolných hasičů a dokázat tak 
akceschopnost. Zkouška se letos opět uskutečnila v Sudicích.  
                                                                      Petr Halfar, starosta  
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VI. ročník st řeleckých závod ů O putovní pohár Reného Vitáska  

 
Dne 17. září 2011 byl po seznámení s pravidly 

zahájen již VI. ročník střeleckého závodu, 
Memoriál René Vitáska. Počasí bylo překrásné, 
což napomohlo ke krásnému zážitku. Tak jako v 
loňském roce tak i letos byl absolutním vítězem 
Lubomír Šimek ze Suchých Lazců. Pokud se mu v 
příštím roce podaří opět vyhrát, což mu přejeme, 
bude putovní pohár v jeho vlastnictví. Protože se jemu a jeho 
manželce v loňském roce, kdy vyhrál poukaz na víkendový pobyt 
pro dvě osoby na hotelu Bahenec, velice líbilo, měl velkou motivaci 
závody letos vyhrát. 

Touto cestou 
děkujeme panu 
Hradilovi a jeho 

manželce za tuto cenu, kterou nám každoročně poskytují. Panu 
Halfarovi starostovi obce Sudice touto cestou děkujeme za jeho 
návštěvu jak při zahájení závodu, tak i při samotném vyhodnocení.  

Rovněž využíváme této příležitosti a děkujeme manželům 
Vitáskovým, že si udělali na nás chviličku času a přijeli se na nás 
podívat a samozřejmě i předat ceny.  

V letošním roce jsme měli milou povinnost předat panu 
Ferdinandu Huňkovi, dlouholetému funkcionáři naší organizace, 
ocenění republikového kolegia, ocenění krajského kolegia a 
samozřejmě i blahopřání naší organizace za dlouholetou práci ve 
střeleckém klubu a to v souvislosti s tím, že se dožívá krásných 70- ti 
let. Touto cestou přejeme hodně štěstí a zdraví do dalších let.  

Průběh závodu můžete zhlédnout na na internetu na adrese http://www.crtv.cz/, příp. na fotografiích na 

www.obecsudice.cz. Výsledky soutěže: 

  
V letošním roce se závodu zúčastnili 24 střelci v kategoriích: muži, ženy. Všem, kteří uspěli, gratulujeme a těšíme se 
na další závody.     Petr Weimann, P ředseda ZO AVZO TS Č ČR SK Sudice  
         
����������������������������������������������������� 

 

Setkání chrámových sbor ů 
 
V neděli 16. října 2011 se uskutečnil 
v chrámu sv. Bartoloměje v Kravařích 
pod záštitou Městského úřadu Kravaře, 
oddělení kultury, Farního úřadu Kravaře a 
Sdružení obcí Hlučínska již 14. ročník  
Setkání chrámových sborů Hlučínska.  
Setkání se zúčastnilo celkem deset 
chrámových sborů, jejichž dobře 
sezpívané duchovní písně přinesly nejen 
neopakovatelný kulturní zážitek, ale i 
duchovní potěchu všem účastníkům. 
Závěrečnou společnou písní všech sborů 
byla píseň „K nebesům dnes zaleť písni“. 

Kategorie MUŽI Počet 
bodů 

Kategorie ŽENY Počet 
bodů 

1.  Lubomír Šimek  
 

Suché Lazce 274  1. Alžběta Novotná 
 

Orlová, Lazy 261  

2. 
 

Rudolf Václavík  
 

Píšť 256  2. Martina Václavíková 
 

Píšť 260  

3.  Jiří Popek 
 

Orlová, Poruba 255  3.  Petra Šimková  227  
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Den otev řených dve ří v hasi čské zbrojnici v Sudicích 

 

V sobotu 20. srpna 2011 otevřel Sbor dobrovolných hasičů své brány hasičské zbrojnice veřejnosti. Zejména děti si 
přišly na své. Návštěvníci si mohli vyzkoušet hasičskou výstroj nebo dýchací techniku, zastřílet si ze vzduchovky nebo 
se mohli projet starou stříkačkou taženou koněm. Děti si zkusily stříkat z ruční stříkačky na terče. V hasičárně si mohli 
návštěvníci prohlédnout dobové i historické fotografie.  Pozvání přijali i kolegové hasiči z Píště a Dolního Benešova, 
kteří mají moderní hasičská vozidla a dětem umožnili se v těchto vozidlech i svézt. V pozdějším odpoledni přilákaly 
sirény hasičských aut další diváky, kterým umožnili zhlédnout cvičný výjezd jednotek k hořícímu objektu. Po zaznění 
sirény vyrazila tři vozidla k hořícímu objektu a cestou museli překonat překážku v podobě spadlého stromu přes 
cestu. Rychlost a profesionalita hasičů byla odměněna potleskem přihlížejících dětí i dospělých diváků, pro které měli 
sudičtí hasiči připraveno bohaté občervení - steaky, klobásy, bramboráky a další občerstvení.    
 

 
 Obr. Fota – archiv Oú 
 
Rekonstrukce ulice Lu ční v Sudicích  ��������������������������������� 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na přelomu září a října letošního roku byla dokončena druhá etapa rekonstrukce ulice Luční, která stála            
903.488,00 Kč a byla plně kryta z rozpočtu obce.  Další finanční prostředky ve výši 77.160,00 Kč si vyžádalo 
vybudování dvou odvodňovacích žlabů (na ul. Josefovská a k býv. JZD), které mají sloužit při přívalových deštích, 
opravit část dešťové kanalizace, opravit vjezd na ulici Novou a opravy dalších výtluků na místních komunikacích v 
obci. 
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 

Krte čkův rok v mate řské školce 

V červnu jsme se rozloučili v naší MŠ 
s jedenácti předškoláky, kteří jsou už od 1. 
9. 2011 prvňáčky. Přestože nám počasí 
nedovolilo plánované opékání párků venku 
na školní zahradě, grilovalo se na 
elektrickém grilu přímo v MŠ. Děti byly 
pasovány z předškoláka na školáka, dostaly 
medaile, knihu, stojánky na tužky, 

pokladničky, míče a další drobnosti. Chtěla bych dodatečně 
poděkovat všem rodičům, kteří se aktivně podíleli na přípravě 
rozlučkového odpoledne.  
 
 
 
 

Obr. Dnes již zdatní prv ňáčci 
 
Nový školní rok jsme zahájili 1. září 2011 a to 

v počtu 28 zapsaných dětí, z toho je 16 chlapců a 12 
děvčat.   

Oproti předešlým rokům máme letos jen 6 předškoláků, proto se denní režim spíše přizpůsobuje mladším dětem, ale 
ani předškoláky nenecháme zahálet a budou se muset pilně připravovat na školu. 
Pracujeme podle Školního vzdělávacího programu, který má letos název Krtečkův rok. Tato pohádková postavička 
krtka je dětem blízká a bude nás provázet při všech činnostech po celý školní rok. 

Silvie St říbná, vedoucí u čitelka MŠ 
 

�������������������� 
NÁMOŘNICKÝ DEN - VYPLOUVÁME 

DO NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dárky pro d ěti byly zakoupeny z rozpo čtu MŠ, dále 
pak pro všechny d ěti na ukon čení školního roku 
přisp ěli sponzo ři, které oslovili n ěkte ří z rodi čů. A to 
firma Hame s.r.o., Nestlé Česko, Maspex Czech, Abel 
Opava, PF Plasty Chuchelná, Kofola. D ěkujeme všem 
a budeme rádi za další spolupráci.  
 

Společné zábavné odpoledne pro všechny děti, 
žáky, rodiče a přátelé Základní školy a Mateřské školy v 
Sudicích proběhlo v krásném teplém, slunečném dni. 
Moc děkujeme všem, kteří nás svou účasti podpořili. 
Realizace všech takových akcí se neobejde bez podpory 
rodičů. Děkujeme. Fotografie šťastných dětských tváří 
dokazuje, že jsme společně uspěli.  
 

 
Třídní sch ůzky 8. listopadu 2011 

 
Vážení rodiče,  

dovolujeme si Vás pozvat na třídní schůzky, které se 
budou konat v ÚTERÝ 8. LISTOPADU 2011 od 16:30 
hodin první stupeň, od 17:00 hodin druhý stupeň. 
Program: Informace třídního učitele v kmenové třídě - 
společná část pro všechny rodiče daného ročníku. 
Následně pak individuální konzultace s vyučujícími.  
                                                   Mgr.Miroslav Krist, ředitel školy 
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 
 
JEDNO SLUNÍČKO SVÍTÍ PRO POLSKÉ A ČESKÉ DĚTI 

 
V letošním školním roce pokračuje 

spolupráce s polskými školami. Vše bylo 
odstartováno fotografickými dílnami 1. 10. 2011 
v kulturním centru v Pietrowicach Wielkich. 
Během dílen skupina starších dětí (12 -15 let) poznávala tajemství 
fotografie. Pod dohledem experta se konal plenér, kde se 
fotografovala krajina polsko – českého pohraničí. V následujících 
setkáních se budeme seznamovat s obsluhou programu a 
zpracováním vyhotovených fotografií. 

V tanečních lekcích budou žáci rozděleni na smíšené polsko 
– české týmy a v rámci lekcí získají dovednosti v moderním tanci. 
Vytvořené kreace budou děti prezentovat na EKO-výstavě a také na 
obecních dožínkách.  

Hudební koncerty – to je název třetího společného bloku. 
Odehrávat se budou v komorním sále kulturního centra. Hudební 
škola v Raciborzi zajistí orchestr a hudebního mistra, který bude 
dětem vysvětlovat, jak pracují jednotlivé nástroje, do které skupiny je 
řadíme, a přiblíží jim jednoduchým způsobem hudbu. Koncerty 

budou koncem roku. 
Výtvarné dílny s integračními prvky – to je čtvrtý blok. Instruktor děti učí různé výtvarné techniky, např. 

pastely, vystřihovánky, práce s hlínou. Budeme hlavně zobrazovat krajinu pohraničí mezi českou a polskou 
republikou. Práce vytvořené v rámci dílen, budou vystaveny v rámech zakoupených v rámci projektu a představeny 
budou v expozici centra.       Mgr. Miroslav Krist, ředitel školy 

 

������������������������������������������������ 

SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ DÝNI 

Žáci a paní učitelky z nižšího stupně přišli s nápadem, zda 
bychom na škole nemohli uskutečnit soutěž o nejkrásnější dýni - 

samozřejmě vyřezanou a 
hezky nazdobenou. Tak 
jsme soutěž vyhlásili. Dýně 
žáci vystavovali ve vestibulu 
školy. Hodnocení se zapojili 
všichni žáci a přidělovali 
body. Na třetím místě se 
umístila Terezka Nevřelová, 

druhé místo obsadil Štěpán Stříbný, vítězem se stal Tomáš Boček.  
  

 
Více o škole – navštivte internetové stránky školy:  www.skolasudice.cz  
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Z obecní kroniky 
 
V každém čísla našeho zpravodaje Vás seznamujeme s obecní kronikou. V minulém čísle jsme ukončili díl druhý a 
dnes pokračujeme třetím dílem I. Pamětní knihy – události a situace po záboru Československou republikou.  
 
VIII. Poměry ve školách - Katolická škola     
 
   Škola je řízena okresním školským výborem v Hlučíně, který je podřízen zemské školní radě v Opavě. Současným 
okresním školním inspektorem je Engelbert Novak v Hlučíně. Zemská školní rada je jako úřad zastoupena zemským 
školním inspektorem Ferdinandem Pavelkem v Opavě. 
   Místní školní úřad zastupuje místní školní výbor, jenž úřaduje jak pro katolickou tak i pro evangelickou školu. Tento 
výbor je složen z 6 členů a je volen vždy na 4 roky. V tomto výboru jsou zastoupeni 4 zástupci obce a 2 členové 
učitelského sboru. 
   Založení 1. místního školního výboru proběhlo 2. dubna 1924 z iniciativy pana okresního školního inspektora 
Engelberta Novaka. Složení tohoto výboru v Sudicích bylo následující: Emil Laske, kupec v Sudicích, evangelík 
Gustav Weis, sudický občan, evangelík Jan Heinz, švec v Sudicích, katolík Josef Komárek II, sudický občan, katolík - 
zástupce obce Friedrich Kroker, ředitel evangelické lidové školy v Sudicích, Max Schichor, vrchní učitel katolické 
národní školy v Sudicích - jako zástupce učitelského sboru. Za předsedu výboru byl zvolen pan Emil Laske. 
   1924 - o hlavních prázdninách (červenec a srpen) došlo k důkladné renovaci vnitřku i vnějšku obou škol. Tyto 
renovační práce měl na starosti polír Jan Buchta z Hněvošic. Náklady na tyto práce na katolické škole byly předběžně 
odhadnuty na 22 000 Kč. Oprava byla provedena důkladně, venkovní omítka byla oklepána a znovu provedena. Aby 
ve třídách bylo dostatek světla, byla upravena okna školní budovy, a sice takovým způsobem, že v 1. a 2. třídě byla 
zazděna okna na západní stěně, ve 3. třídě obě okna na východní stěně. Dále byla v 1. a 2. třídě vysazena 2 okna do 
jižní stěny, ve 3. třídě byla vsazena nová okna do severní stěny, takže nyní byla v každé učebně 4 okna a světlo 
dopadalo do třídy z levé strany a 2 okna byla umístěna všude za zády žáků. Veškerá okna byla renovována a 
natřena, taktéž byly vymalovány veškeré prostory a ve třídách byl zhotoven na stěnách trvanlivý olejový sokl. Pod 
stropem obou tříd v horním patře bylo nutno zazdít 2 železné nosníky, protože se strop uprostřed prohnul asi o 5 cm. 
Taktéž byly obnoveny toalety. 
   1926 - dne 24. června vydal celní úřad rozhodnutí o novém zákonu o platech učitelů. 
   1926 - 8. října byly upraveny vlastnické podmínky školy. 
   1926 - 1. září začala v budově školy v místnosti 1. třídy se svolením působit nově založená česká menšinová škola 
a z tohoto důvodu byla pro příslušné učebny zvýšená nájemní částka na 1 800 Kč za 1 rok. Ale i v současné době 
(1928) působí zmíněná škola v budově, aniž by byla obnovena smlouva o nájmu. Vyučuje se střídavě po půl dne. 
   1926 - v době hlavních prázdnin (srpen) bylo v budově školy v 1. patře zbudováno nové schodiště. Bylo na něm 20 
schodů a bylo trochu více šikmější, než schodiště staré. Celkový náklad: 4 300 Kč. 
   1928 - 6. května byl založen panem zemským školním inspektorem Engelbertem Novákem 2. místní školní výbor. 
   Složení výboru: Alfred Swoboda - mlynář v Sudicích, č. p. 168, katolík; Jan Mikulla - kupec v Sudicích, č. p. 19, 
katolík; Jan Klinger - chalupník v Sudicích, č. p. 127, katolík; Emil Laske - kupec v Sudicích, č. p. 40, evangelík, jako 
zástupce obce; Friedrich Kroker - ředitel na evangelické národní škole v Sudicích; Max Schichor - vrchní učitel na 
katolické národní škole v Sudicích, jako zástupce učitelského sboru. Předsedou byl zvolen pan Alfred Swoboda, jeho 
zástupcem Jan Mikulla.  
   Škola je pojištěna proti požáru částkou 70 000 Kč (1928). 
 
   Školní výlety: 
1923 - 22. června podnikly 2. a 3. třída výlet na Hradní horu u Krnova. 
1924 - 12., 13., 14. a 15. června opět  2. a 3. třída se zúčastnily výletu do Jeseníků. 
1925 - 12. června byly 2. a 3. třída v Opavě. 
1926 - 22. června podnikly 2. a 3. třída výlet do lesů v okolí Strahovic. 
1927 - 21. a 22. června pobyt 2. a 3. třídy na výletě v Beskydech (Lysá hora). 
1928 - 5. a 6. června pobyla 2. a 3. třída v Jeseníkách. 
 
   Učitelé v době od 4. února 1920 
   Jelikož v den obsazení se učitelé Theodor Maier a Hugo Galling vzdali jejich učitelské profese, zůstal na škole 
v době od 4. února 1920 do 1. března 1920 jako jediný vyučující vrchní učitel Scholz Josef. Seider Max - 
z Hošťálkovic působil zde od 1. března 1920 do 1. června 1920 – propuštěn. Harazim Jakub z Chlebičova, působil 
zde od 1. května 1920 do 1. července 1920 – propuštěn. Studnitzký Evžen a Kunzová Anna, oba dva z Hlučína. Měli 
nastouit na místa učitelů 1. září 1920, do Sudic ale vůbec nedorazili a 30. září 1920 byli zase propuštěni. Frank Ernst 
z Wagstadtu  působil v Sudicích od 1. října 1920 do 30. září 1921, kdy nastoupil na dvouletou povinnou vojenskou 
službu. Zischová Frederika z Místku vyučovala ruční práce. Tyto vyučovala i na škole evangelické a na národní škole, 
jenž měla 3 třídy v Třebomi a to v době od 1. dubna 1921 do 1. dubna 1922 (v červenci 1921 onemocněla, byla ze 
školy uvolněna a k 1. dubnu 1922 odešla do důchodu). Brieger Stephan z Wagstadtu od 1. října 1921 do 1. října 1923 
působil jako pomocný učitel u Arnošta Franka.  
       Pokra čování na str. 10 
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Pokračování výpisk ů z obecní kroniky ze str. 9 
 
Scholz Josef - vrchní učitel, byl ze školských služeb dne 1. července 1922 propuštěn, protože se hlásil k Německu. 
Vedoucí místo zde zastával 18 let a byl zbaven svého úřadu jako v tehdejší době poslední z učitelů Německé říše na 
„Hlučínsku“. 25. září 1922 opustil Sudice a úřadoval dále v Kunzendorfu na řece Biele, okres Habelschwerdt. Obec 
uspořádala velkolepou oslavu na jeho rozloučenou. 
Schichor Max - provizorní ředitel školy od 1. července 1922. Definitivně jako vrchní učitel od 22. srpna 1923. 
Brodová Marie - učitelka ručních prací, pocházela ze Skrczeoczozonu u Kinedzierzyna, působila zde od 1. října 1922 
(také na evangelické škole v Sudicích a na národní škole v Třebomi). 
Divisch Franz - z Olomouce, učitel a varhaník od 1. října 1922. 
Frank Ernst - po svém propuštění z aktivní vojenské služby zde působil od 1. října 1923 (od r. 1924 byl také obecním 
sekretářem).         Pokračování p říště 
 
Petiční akce k podpo ře výzvy Republikové rady Sdružení dárc ů krve 
       
Vážení spoluob čané, 
Republiková rada Sdružení dárců krve (dále jen RR SDK) projednala již schváĺené a předložené zákony vládní 
koalice ODS, TOP 09 (koalice TOP 09, starostové a nezávislí) a VV týkající se v prvé řadě středně a nízko příjmové 
skupiny občanů a konstatuje:  Zvýšení DPH z 10% na 14% v r. 2012 a následně pak v r. 2013 na 17,5% nebo až na 
19% bude mít velmi nepříznivý dopad na životní úroveň téměř 90 % procent obyvatelstva. 
 
NESOUHLASÍME 
1. Se zvýšením DPH hlavně v oblastech potravin, lé čiv, lázeňské péče, knih, vzd ělávacích u čebnic a tiskovin.  
2. S neustálým zvyšováním cen elektrické energie a plynu. 
 
Tyto schválené a další předložené zákony budou mít za následek snížení koup ěschopnosti  obyvatel, tím i 
snižování výroby  a zákonitě zvyšování nezam ěstnanosti . Zdroje je t řeba hledat v korupci  téměř ve všech 
odvětvích. Výsměchem je ustavení vládní pro(ti) korupční komise. 
Dárci krve ročně darují krev a plazmu v přepočtu za 9,12 miliardy K č. Navrhujeme osvobodit je od zdravotnických 
poplatků. Stát by tímto přišel jen o cca 6,8 miliónu Kč. 
 
RR SDK nemá jinou možnost než vyhlásit tuto  P E T I C I. 
A. Jsme proti :  
1. Zvýšení DPH z 10% u potravin, lék ů, lázeňské pé če, knih, vzd ělávacích u čebnic a tisku . 
2. Neustálému zvyšování cen elektrické  energie a plynu.  
 
B.  Souhlasíme:  
S osvobozením od zdravotnických poplatků pro dárce krve tak, jak novelu předložila RR SDK. 
 
Žádáme ob čany, kte ří s tímto souhlasí, aby vyjád řili podporu svými podpisy . Petiční listiny  lze podepisovat na 
místě, které je určeno příslušnou samosprávou, či jiným subjektem a to do 10. listopadu 2011. Podepsat mohou 
občané starší 18 let . 
                                                                                             Za vyhlašovatele Jaroslav Kotrman, předseda RR SDK 
 
Občané Sudic, kte ří se rozhodnou podpo řit výzvu Republikové rady Sdružení dárc ů krve, mohou Peti ční 
listinu podepsat na Obecním ú řadě v Sudicích nejpozd ěji do 10. listopadu 2011. 
 
 
 
Pokra čují práce na čištění Old řišovského potoka, které zajiš ťuje Povodí Odry  

 
Foto: archiv OÚ  
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Když jsem se před lety procházel ulicemi hlavního islandského města  Reykjaviku, všiml 
jsem si, že nebylo snad jediného okna v obytných domech, aby v nich nestály kromě 
květin a množství kaktusů(!) i různé kusy domovního harampádí. Byly to různé hliněné 
hrnce, kávomlýnky, vyřezávané krabičky, dřevění panáčci a další a další kousky. Pídil 
jsem se po smyslu těchto okenních výzdob a dozvěděl jsem se celice zajímavou pravdu. 
Islanďané jsou většinou křesťanského vyznání, katolíci a protestanti, a o jejich religiozitě  
se lze přesvědčit návštěvou četných kostelů a kostelíčků, často stojících zcela o samotě 
v širé krajině. Jejich tvary jsou velice romanité, jako kdyby je navrhovalo dítko inspirované 
dřevěnou stavebnicí. Tyto kostelíky neslouží jen bohoslužbám, ale jsou i jakýmisi 
kulturními centry. Pořádají se v nich koncerty a jiné společensky významné akce. Proto 
neudivovala ani čistota, ale třeba i to, že u každého kostelíčku je i WC vybavené a 

udržované tak, že by se nám doma mnohdy o něčem podobném mohlo jen snít! 
 Tito věřící Islanďané ale v sobě stále chovají mnoho z víry předků. Je to zřejmě dáno i nejtěsnějším sepětím 
s přírodou, tvrdými a na naše poměry naprosto neznámými životními podmínkami. Zvyky, tradice, to vše udržují ve 
stále nově vydávaných ságách, pověstech a bájích. Odtud pak je již 
jen krůček k těm trollům a různým skřítkům, na něž věří a právě těmi 
okenními výstavkami je uctívají nebo spíše zaklínají, aby obyvatelům 
domu neškodili. Tyto trolly můžete koupit jako suvenýr v kdejakém 
obchůdku stejně jako ve freeshopu na letišti. Jsou dřevění, hadroví, 
oškliví jako naši sádroví trpajzlíci. Tak tito skřítci, polopohanská víra a 
opatrnictví na obě strany, je cosi, co je součástí ducha národa. 
Před lety jsem v jednom divadle mému srdci blízkému zhlédl 
dramatizaci Hellerova románu Hlava XXII. Román silně protiválečně 
zaměřený. Jakýmsi ústředním mottem této hry bylo poslání: Vezměte 
člověku ducha a zbude jen hromada svinstva. Často si ta slova 
vybavuji a volně parafrázuji: Vezměte národu ducha a zbude jen 
hromada svinstva. Cítil jsem toho ducha národa na Islandu stejně 
jako v Izraeli, Řecku, v Itálii… 
I ptám se sám sebe, s jakými asi pocity odjíždějí turisté a další 
návštěvníci od nás: co si asi myslí o našem národním duchu? 
Vytratila se kamsi vzájemná úcta a tolerance, pohostinnost, zákony 
nejsou respektovány, roste trestnost a kriminalita, šikovnost českých 
rukou se stala vzpomínkou, slušní lidé se večer bojí vycházet z domu, 
na koni jsou šejdíři a lapkové…, úcta ke státním symbolům, hymně a 
vlajce, to je něco dávno zapomenutého… Co se stalo s duchem 
českého národa? S národní hrdostí?  
 

Neplatné cestovní pasy je povinnost odevzdat 

Obecní úřad Sudice upozorňuje, že dle ustanovení § 32 odst. 1 písm. 
b) zákona č. 329/1999 Sb., o cestovních dokladech, ve znění 
pozdějších předpisů, držitel cestovního dokladu je povinen odevzdat 
bez zbytečného odkladu neplatný cestovní doklad nebo cestovní 
doklad, který je zaplněn záznamy. Neplatné cestovní pasy mohou 

držitelé odevzdat na OÚ Sudice nebo na MěÚ v Kravařích.  

 

 
POZOR !!! Zm ěna výp ůjční doby v Místní knihovn ě 

v Sudicích 
Místní knihovna v Sudicích bude otev řena od pond ělí 
31. října 2011  vždy od 16.00 do 17.00 hodin.  
 
 
 
 

PROMLUVA 
 

Jsem země malá, Bohem požehnaná. 

Po bitvách pánů Prajzskou nazývaná. 

Ozvěna zůstala a ta se zpátky vrací. 

Nevinná má vina se v čase dějin ztrácí. 

 

Já vím, co ztráta je a jaká její cena. 

Prošla jsem zkouškou, vyšla zocelena. 

Netrpím leností, vím co je kříž. 

Pílí a zručností zvedám se výš. 

 

Zastav se pocestný, buď vítán k nám. 

Přišel si na Prajzsku, koláč ti dám. 

Cesta tě zavedla až k prahu ráje. 

Prajzska je jinačí než všechny kraje. 

 

Uvidíš studánky, řeku dravé vody, 

výstavná obydlí a čisté hospody. 

Tvou mysl uklidní stín tmavých lesů, 

lesk hladin rybníků i rudého vřesu. 

 

Za lesní hranicí polská jsou města. 

Kdysi to bývala jedna zem slezská. 

K sobě se vracíme, jsme srdcem blíž. 

Přátelství nezruší už žádná mříž. 

 

V dobrém kdo přichází, znovu je zván. 

Pochopí pocestný, kde poklad mám? 

Bohatství není to, co oči tvé vidí. 

To bývá ukryto v duších mých  lidí. 

 

Věnováno Prajzské Ambasádě a všem 

lidem  

dobrého srdce.  

Anna Malchárková, L. P. 2011 
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V programu zazní výběr z nejznámějších evropských oper, 
operet a světových muzikálů v podání sólistů opery a operety 
Slezského divadla v Opavě.  
Účinkují: 
Zdenka Mervová , sólistka opery a operety Slezského 
divadla v Opavě – soprán, nositelka ceny Opavské Thálie 2006 
&  
Peter Soós , sólista opery a operety v Opavě – bas, nositel 
Státní divadelní ceny 1999,  
Oldřich Kolovrat , básník, písničkář a výtvarník, provází 
slovem a vlastními básněmi  
 
 
Program: 
 
W. A. Mozart: LA CI DAREM LA MANO (Don Giovanni) 
G. Verdi: PÍSEŇ ŽIDŮ (Nabucco) 
F. Schubert: AVE MARIA 
E. Curtis: NON TI SCORDAR DI ME 
B. Lane: TAM ZA TOU DUHOU 
A. L.Webber: MÁŘÍ MAGDALÉNA (Jesus Christ Superstar) 
J. Stein, …: KDYBYCH TAK BYL ROTCHILD (Šumař na střeše)  
J. Šlitr, J. Suchý: ACH, TA LÁSKA NEBESKÁ (Zuzana je zase sama doma) 
B. Lane: S ČERTEM SI HRÁT  
D. Parton, E. Miller, D. Williams, …: PLEASE RELEASE ME 
E. Presley, Z. Vavřín: PÁR HAVRANÍCH COPÁNKŮ 
E. Presley: CESTA RÁJEM 
 
 
 
 
 
 
 
 
Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice nákladem 200 výtisků.
 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete 
někomu poděkovat … ? Vaše příspěvky můžete poslat e-
mailem na adresu: vavrova@obecsudice.cz, zaslat poštou na 
adresu: 
Obecní úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  
Sudice, donést osobně nebo vhodit do připravené urny 
v prodejně TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 
 

Chcete inzerovat v  našem zpravodaji?  
Příspěvky do Sudického zpravodaje  
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4 500,00 Kč  A5 250,00 Kč 
A6 125,00 Kč   A7   65,00 Kč 
 


